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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért csak három százalékkal emelik januárban a 
nyugdíjakat, amikor egekben az infláció?!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Elöljáróban néhány tényre szeretném felhívni a figyelmét:
• 2010-ben a GDP 11,2%-át költöttük a nyugdíjakra, 2019-ban már csak 8,3%-ot;
• a nyugdíjasok szegénységi aránya 2010-hez képest több mint háromszorosára nőtt (4,6%-ról

14,4%-ra);
• a nyugdíjasok szegénységének mélységét jelző mutató közel négyszeresére ugrott 10 év alatt

(2010: 10,2%, 2020: 37,8%);
• 2010-ben az öregségi nyugdíj átlaga a nettó átlagkereset 74,5%-a volt, 2020-ban már csak 

52,9%-a;
• ma több mint 520 ezer öregségi nyugdíjasnak folyósítottak 100 ezer forintnál kevesebb havi 

ellátást.
Ezek után szerintem érhető az az aggódás, ami a kormány tagjait leszámítva mindenkiben felmerül:
mi  lesz  a  nyugdíjasokkal  jövőre,  ha  valóban  mindössze  3  százalékkal  emelik  az  ellátásukat
januárban?
Akkor bizony még tovább fog folytatódni  az idősek elszegényedése,  a  nyugdíjak bérektől  való
lecsúszása, és tovább növekszik majd a nyugdíjak közötti egyenlőtlenség is.
 
Ugyanis az a helyzet jelenleg, hogy a jövő évre szóló költségvetési törvény szerint a nyugdíjemelés
meghatározásánál  2022  januárjában  három  százalékos  fogyasztóiár-növekedést  kell  figyelembe
venni. Pedig már most biztosra vehető, hogy ennél nagyobb lesz az infláció. Matolcsy György, a
jegybank  elnöke  a  napokban  már  5%-os  inflációról  beszélt  mind  az  idei  évre,  mind  2022-re



 
vonatkozóan. Tehát már idén is magasabb lesz a tényleges infláció, mint amit a nyugdíjemelések
alapján kaptak a nyugdíjasok. Persze ezt érzik maguk is, hiszen látják, hogy milyen ütemben nőttek
az  élelmiszer-  és  gyógyszerárak.  De  jövőre  még  nagyobb  lesz  a  különbség  a  költségvetésben
szereplő és  a  várható infláció között.  Az pedig nagyon nem mindegy,  hogy egy átlagnyugdíjas
havonta 4500 forinttal kap majd többet vagy 7500 forinttal.
 
De még időközben,  ha módosít  is  a kormány és  reálisabb inflációval  számolva folyósítja  majd
januártól a nyugdíjakat, akkor is csak azt garantálja a kormány, hogy nem csökken azok értéke. Azt
még  így  sem  kínálja  fel  a  Fidesz  nyugdíjemelési  rendszere,  hogy  az  alacsony  nyugdíjak
felzárkózhassanak, hogy a nyugdíjasok havi szinten jobban éljenek.
Ezzel szemben az MSZP javaslata az, hogy be kell vezetni a vegyes indexálást, a svájci indexet,
azaz a bérek és az árak emelkedését egyforma arányban figyelembe kell venni a nyugdíjak éves
emelésénél.  Ezzel  és  a  nyugdíjminimum emelésével  és  még  egyéb  korrekciós  lépésekkel  lehet
elérni  érdemben,  hogy  csökkenjen  az  idősek  szegénysége,  a  nyugdíjak  leszakadása,  és  hogy
egyetlen idős ember se nyomorogjon.
 
Mindezek miatt kérdezem:

• Miért csak három százalékkal emelik januárban a nyugdíjakat, amikor egekben az 
infláció?!

• Miért nem veszik figyelembe a bérek változását is a nyugdíjak emelésekor?
Tisztelettel várom válaszát!

 

Budapest, 2021. december 2.
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